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PROTOKÓŁ 0012.11.5.2017 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej  

w dniu  22 marca 2017 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala 130A  
Czas posiedzenia: 14.00-16.50 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Podsumowanie działalności Zamiejscowego Ośrodka 
Dydaktycznego Akademii Górniczo-Hutniczej w Jastrzębiu-Zdroju  

4. Profilaktyczne badania w ramach programu otyłości i wad postawy 
uczniów klas II szkoły podstawowej.  

5. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok ,  

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Polityki Zdrowotnej dla 
Mieszkańców Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2017, 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru do klas 
pierwszych szkół podstawowych dla których organem prowadzącym 
jest Jastrzębie-Zdrój – miasto na prawach powiatu, mających 
zastosowanie do kandydatów zamieszkałych poza obwodami tych szkół 
oraz wskazania dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia 
tych kryteriów, 

• Pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 19 w sprawie zamiaru 
utworzenia oddziałów dwujęzycznych, 

• Pismo rodziców dzieci klas III SP nr 21 w sprawie zorganizowania 
przewozu dzieci, 

• Sprawozdanie Ośrodka Pomocy Społecznej z realizacji zadań z zakresu 
wspierania rodziny za 2016 rok oraz potrzeby związane z realizacją 
zadań na rok 2017 r.  

• Odpowiedź na wniosek komisji, 
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6. Wolne głosy i wnioski 

7. Przyjęcie protokołów z dnia 18 stycznia, 8 lutego oraz 23 lutego 2017 r.  

8. Zakończenie posiedzenia  

Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Edukacji 
 i Polityki Społecznej  - Anna Toborowicz. Przywitała przybyłych na posiedzenie 
członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0 

Ad. 3 
 
Podsumowanie działalności Zamiejscowego Ośrodka Dydaktycznego Akademii 
Górniczo-Hutniczej w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Anna Toborowicz 
 - Witam serdecznie na Komisji Edukacji i Polityki Społecznej. Jest nam 
niezmiernie miło, że na dzisiejszej Komisji możemy gościć osoby z ZOD AGH  - 
Pana prof. Stanisława Nawrata, Panie z dziekanatu oraz Panią Teresę Bac – 
Przewodniczącą Wszechnicy Edukacyjnej. Jest nam bardzo miło, że 
skorzystaliście Państwo z zaproszenia. Proszę Państwa z dniem 31 marca 2017 r. 
kończy działalność ZOD AGH. Dużo Państwo wkładu wnieśliście w 11 letnią 
działalność tej instytucji. Chcemy podziękować i uhonorować Państwa za waszą 
pracę. Poproszę Pana prof. o zabranie głosu.  
 
prof. Stanisław Nawrat 
 - To jest duży zaszczyt stać przed taką Komisją. 11 lat temu zostały podjęte 
kroki do utworzenia Zamiejscowego Ośrodka Dydaktycznego Akademii  
Górniczo-Hutniczej w Krakowie. Było to duże przedsięwzięcie. Pierwotnie 
planowano, że będą  działały 4 Wydziały – Geologii, Geofizyki i Ochrony 
Środowiska, Fizyki i Informatyki Stosowanej, Wiertnictwa, Nafty i Gazu, 
Górnictwa i Geoinżynierii. Założenie było duże. Otrzymaliśmy budynek przy ul. 
Zdrojowej, ładnie zaadoptowany. Warunki lokalowe zostały zapewnione. Powstał 
problem, że już wówczas zgłosiło się mało studentów. Najwięcej studentów 
zgłosiło się na Wydział Górnictwa i Geoinżynierii na kierunek Górnictwo i 
Geologia. Mniej studentów zgłosiło się na kierunek Fizyki i Informatyki 
Stosowanej. 1 października 2006 r. rozpoczęli zajęcia studenci na dwóch 
Wydziałach. Był przemarsz ze sztandarami , duże nadzieje, które następnie 
zaczęły się materializować. Wokół ZOD powstały dalsze plany. Dzięki Pani Teresie 
Bac została utworzona Wszechnica Edukacyjna. Celem Wszechnicy było 
rozszerzanie możliwości edukacyjnych społeczeństwa od Przedszkola do 
Uniwersytetu III wieku. Cele były ambitne. O kierunku studiów decydują 
studenci, podejście władz miejskich. Uczelnia była istotnie wspierana przez 
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władze miasta, Radę Miasta. Współpraca dobrze przebiegała co zaowocowało 
przeniesieniem się do budynku przy ul. 1 Maja. Ze względu na małą ilość 
studentów Wydział Fizyki i Informatyki Stosowanej zakończył swoją działalność. 
Podtrzymywana była działalność Wydziału Górnictwa i Geoinżynierii.  Studentów 
ubywało. Efektem  działalności edukacyjnej w Jastrzębiu-Zdroju jest ukończenie 
studiów przez 350 absolwentów. Była próba przekształcenia ośrodka w inny 
wydział. Zgodnie z nową ustawą o szkolnictwie wyższym wymagane było 
utworzenie Wydziału. Było to duże wyzwanie organizacyjne i kierunkowe. Na 
pewno studenci będą szukali nowych kierunków. Perspektywicznie trudno byłoby 
utrzymać w mniejszej miejscowości uczelnię wyższą. Staraliśmy się organizować 
różne spotkania. Na pewno bez pomocy Władz Miasta, Rady Miasta uczelnia 
przez te lata  nie przetrwałaby. Jeżeli chodzi o Wszechnicę Edukacyjną to odbyło 
się wiele spotkań, Sesje. Wiele osób przyjeżdżało z zewnątrz. Trafiliśmy do 
Przedszkoli, Szkół Podstawowych, Szkół Średnich. Odbyły się wycieczki do 
Karkowa. Bardzo wszystkim Państwu dziękuję.  
 
Pan prof. Stanisław Nawrat wręczył Pani Teresie Bac podziękowania za pracę na 
rzec Wszechnicy Edukacyjnej.  
 
Teresa Bac 
 - Proszę Państwa, przez okres 9 lat staraliśmy się skupić na naukach ścisłych, 
technicznych, górniczych. Były również nauki humanistyczne, medyczne, kultury 
i sztuki. Przez ten okres mieliśmy 125 wykładów. Prawie dwustu słuchaczy było 
zapisanych na Wszechnicę Edukacyjną. Stworzyła się grupa 60-70 osób, które 
regularnie uczestniczyły w spotkaniach. Poziom wykładów był wysoki. Gościliśmy 
profesorów z Politechniki Śląskiej, Politechniki Krakowskiej, Politechniki 
Świętokrzyskiej,  Uniwersytetu Śląskiego, Polskiej Akademii Nauk w Warszawie. 
Celem Wszechnicy było promowanie wiedzy z tych dziedzin, ale również 
inspirowanie do pogłębiania zdobytej wiedzy przez słuchaczy. Organizowane były 
sesje plenarne w których uczestniczyli mieszkańcy miasta, Radni, osoby 
zainteresowane tematem danej Sesji. Było 5 spotkań zorganizowanych z 
młodzieżą szkolną. Mieliśmy regularne wyjazdy do Krakowa gdzie braliśmy udział 
w wykładach. Oferta poza wykładami była bardzo duża. Odwiedziliśmy galerie 
sztuki, teatr, muzea, Zamek na Wawelu. Byliśmy również w Cieszynie w teatrze. 
Na pewno nie udało by się tego wszystkiego zorganizować gdyby nie 
przychylność Pani Prezydent, poprzednich władz, Państwa Radnych o przyznanie 
dotacji na funkcjonowanie Wszechnicy. W imieniu swoim i słuchaczy za to bardzo 
dziękuję. Nie byłoby tej Wszechnicy gdyby nie współpraca Pań z dziekanatu. 
Panie poprzez swój kontakt z Krakowem umożliwiały i rozwiązywały wiele 
problemów logistycznych, administracyjnych. Na dzień dzisiejszy koncepcja 
działalności Wszechnicy w takiej formie wyczerpała się.  
 
Pan prof. Stanisław Nawrat podziękował również za pracę Panią z dziekanatu.  
 
Anna Toborowicz 
 - Bardzo dziękuję za piękne podsumowanie działalności ZOD AGH. Komisja 
Edukacji żywo interesowała się działalnością uczelni. Pełnię funkcję 
Przewodniczącej komisji od 10 lat. Pierwszy raz odwiedziliśmy placówkę w 2007 
r.  Trzy razy odwiedzaliśmy placówkę przy ul. 1 Maja. Cieszyliśmy się, że tak 
prężnie placówka w mieście działa. Uczestniczyłam w różnych wykładach 
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prowadzonych przez Wszechnicę Edukacyjną. Wykłady były na wysokim 
poziomie.  
 
Przewodniczą Komisji Edukacji i Polityki Społecznej podziękowała Panu prof. 
Stanisławowi Nawrat, Panią z dziekanatu oraz Pani Teresie Bac za wkład włożony 
w rozwój placówki.  
 
Prezydent Miasta Anna Hetman również złożyła podziękowania dla Pana prof. 
Stanisława Nawrata  - Ogromny żal, że akurat w takim mieście jak Jastrzębie 
uczelnia musi zamykać swoją działalność. Mam nadzieję, że zdobyte 
doświadczenia będziemy mogli przełożyć na inne działania. Już teraz są pomysły i 
mam nadzieję, że Pan profesor nas wesprze. Myślę, że Jastrzębie-Zdrój nie jest 
dobrym miejscem na rozwój czy działalność uczelni ponieważ nie ma w mieście 
takiej kultury. Tradycje dużych miast przeważają. Wykorzystując historię 
górnictwa chcielibyśmy stworzyć centrum innowacji nauki i biznesu. Pierwsze 
kroki podejmujemy. Wpisuje się w historię i tradycję górniczą Stara Łaźnia 
Moszczenica - miejsce gdzie górnictwo działało przez wiele lat. Obecnie teren 
będę rewitalizowany na potrzeby muzeum górniczego z wykorzystaniem 
najnowocześniejszej technologii. Kolejne etapy w łaźni to przygotowanie do 
działalności gospodarczej. W zamyśle mamy współpracę z uczelnią.  
 
Ad. 4 
Profilaktyczne badania w ramach programu otyłości i wad postawy 
uczniów klas II szkoły podstawowej. 
 
Anna Toborowicz 
 - Proszę o przybliżenie raportu z przeprowadzonych badań.  
 
Jolanta Kluba 
 - Program jest realizowany w szkołach podstawowych począwszy od roku 2000. 
Badania pokazują  niekorzystane dla naszego miasta tendencje nasilania się wad 
postawy. U 70%  dzieci stwierdzono różnego typu wady postawy. Są to wady 
typu skolioza, płaskostopie, koślawe kolana. Niepubliczny zakład opieki 
zdrowotnej, który sprawuje opiekę na dziećmi w szkole podnosi problem 
narastającej otyłości i nawagi wśród dzieci.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Uważam, że o zdrowiu, sposobie rozwoju należy rozmawiać z rodzicami już na 
poziomie małych dzieci. W przedszkolach trzeba uświadamiać dzieci co jest 
dobre, a co złe, jaki sposób żywienia przyjąć.  
 
Iwona Rosińska 
 - Jeżeli chodzi o profilaktykę to w szkołach i przedszkolach jest ona 
wprowadzona. Chciałam zapytać czy przy nowej reformie oświaty jest 
przewidziana gimnastyka korekcyjna?  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Nie ma czegoś takiego.  
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Anna Toborowicz 
 - Kiedy byłam  metodykiem i szłam na obserwację zając to jednym z punktów 
lekcji było - Czy nauczyciele w procesie lekcyjnym zastosowali ćwiczenia 
śródlekcyjne? Była to gimnastyka w klasie przy ławkach. W programie nauczania 
były zajęcia z gimnastyki korekcyjnej dla dzieci, które miały deficyty rozwojowe. 
Zwracałam uwagę jak uczeń siedzi w ławce, pod jakim kątem ma podręcznik 
nauczania. Uważam, że jako miasto musimy coś zrobić, aby sytuacja się 
zmieniała. Wiem, że na postawę ucznia ma wpływ siedzący tryb życia, niedbałe 
siedzenie , ale musimy pomóc tym uczniom, rodzicom.  
 
Anna Hetman 
 - Pewne działania są podejmowane. Są nowe programy profilaktyczne, które 
chcemy wprowadzać. 90 % dzieci ma zaburzenia uwagi słuchowej. Zaburzenie 
uwagi słuchowej ma ogromny wpływ na naszą postawę.  Trzeba indywidulanie 
podejść do każdego dziecka.  
 
Jolanta Kluba 
 - Każdy rodzic został poinformowany, że dziecko będzie badane. Rodzice musieli 
wyrazić zgodę na udział dziecka w tym programie. Rodzice otrzymali informację 
zwrotną od wykonawcy badań, co należy z dzieckiem dalej robić. Duża rola jest 
po stronie rodziców.  
 
Joanna Cisek 
 - Rodzic musi zaangażować się w leczenie dziecka. Nikt rodzica do tego nie 
zmusi.  
 
Anna Toborowicz 
 - Rodzice dzieci klas 1-3 często sygnalizują, że tornistry dzieci są bardzo ciężkie. 
Zwróćmy uwagę na to, że jak są szafki szkołach to, żeby dzieci niepotrzebnych 
książek nie nosiły do domu.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Pod koniec ubiegłego roku szkolnego sanepid przeprowadził kontrolę w kilku 
szkołach. Sprawdzał, ile ważą tornistry. Takie sytuacje się zdarzają, ale w 
większości przypadków okazuje się, że uczniowie sami zabierają książki do domu. 
Rodzice muszą zwrócić na to uwagę. Zwracamy szczególna uwagę, aby w 
automatach nie było słodyczy i słodkich napojów gazowanych.  
 
 
Ad.5 

Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

2. 
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• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok ,  

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  - 
Dariusz Holesz. Poinformował, że w  związku ze zmianą Rozporządzenia Ministra 
Finansów z dnia 2 marca 2010 roku w sprawie szczegółowej klasyfikacji 
dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze 
źródeł zagranicznych, która weszła w życie z dniem 1 stycznia 2017 roku, 
proponuje się dokonać przeniesienia planu dochodów bieżących budżetu Miasta w 
wysokości 77 000 zł w ramach działu 700 — Gospodarka mieszkaniowa w celu 
przyporządkowania poszczególnych źródeł uzyskania dochodów do 
odpowiedniego paragrafu klasyfikacji budżetowej. Proponuje się zwiększyć plan 
dochodów bieżących budżetu Miasta w dziale 750 – Administracja publiczna o 
kwotę 8 155 zł w związku ze zwrotem z Funduszu Pracy kosztów wynagrodzeń i 
pochodnych poniesionych w miesiącach od października do grudnia 2016 roku za 
pracowników zatrudnionych w Urzędzie Miasta w ramach robót publicznych. 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów majątkowych budżetu Miasta w dziale 
801 – Oświata i wychowanie o kwotę 2 000 000 zł w związku z uzyskaniem 
dofinansowania z budżetu Unii Europejskiej do realizacji projektu „Przebudowa i 
rozbudowa budynku ZS Nr 8 w Jastrzębiu-Zdroju". 
Załącznik Nr 2 
1. Proponuje się zmniejszyć plan wydatków bieżących budżetu Miasta w dziale 
020 - Leśnictwo, rozdziale 02001 — Gospodarka leśna o kwotę 12 000 zł 
planowanych na koszty prowadzenia nadzoru nad gospodarką leśną w lasach 
niestanowiących własności Skarbu Państwa przez Nadleśnictwo Rybnik z uwagi 
na to, iż usługa ta nie będzie zlecana do wykonania w roku bieżącym.  Proponuje 
się zwiększyć plan wydatków bieżących budżetu Miasta w dziale 600 — Transport 
i łączność, rozdziale 60095 — Pozostała działalność o kwotę 160 000 zł z 
przeznaczeniem na organizację, zarządzanie i eksploatację systemu miejskich 
wypożyczalni rowerów. Proponuje się dokonać przeniesienia planu wydatków 
bieżących budżetu Miasta w wysokości 211 733 zł z działu 700 — Gospodarka 
mieszkaniowa, rozdział 70005 - Gospodarka gruntami i nieruchomościami do 
działu 600 - Transport i łączność, rozdział 60095 — Pozostała działalność w 
związku z koniecznością dostosowania wydatków ponoszonych na utrzymanie 
Dworca PKS w Jastrzębiu-Zdroju do odpowiedniej klasyfikacji budżetowej. 
Proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących budżetu Miasta w dziale 750 — 
Administracja publiczna, rozdziale 75023 - Urzędy miast i miast na prawach 
powiatu o kwotę 47 288 zł z przeznaczeniem na: 
a) wynagrodzenia i pochodne w związku z uzyskaniem z Funduszu Pracy 
refundacji kosztów poniesionych przez Urząd Miasta na organizację robót 
publicznych w roku ubiegłym w wysokości 8 155 zł, b)wynagrodzenia i pochodne 
związane z realizacją zadań Systemu Gospodarki Odpadami w wysokości 39 133 
zł. Proponuje się zwiększyć plan wydatków budżetu Miasta w dziale 801 - 
Oświata i wychowanie o kwotę 4 743 600 zł, w tym: a) wydatki majątkowe 
zwiększyć o kwotę 4 743 600 zł w rozdziale 80101 - Szkoły podstawowe, z 
czego: — wprowadzić wieloletnie przedsięwzięcie z udziałem środków z budżetu 
Unii Europejskiej Nr 000-U16- 
579-300 pn. „Przebudowa i rozbudowa budynku ZS Nr 8 w Jastrzębiu-Zdroju" na 
kwotę 7 343 600 zł, - zmniejszyć istniejące wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-
000-579-300 pn. „Przebudowa i rozbudowa budynku ZS Nr 8 w Jastrzębiu-
Zdroju" o kwotę 2 600 000 zł, zmian tych dokonuje się w związku z uzyskaniem 
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dofinansowania z budżetu Unii Europejskiej do realizacji projektu „Przebudowa i 
rozbudowa budynku ZS Nr 8 w Jastrzębiu-Zdroju"', b) w ramach wydatków 
bieżących dokonać przeniesienia planu na ogólną kwotę 15 206 zł, w tym: w 
rozdziale 80101 - Szkoły podstawowe zmniejszyć wydatki statutowe w Szkole 
Podstawowej Nr 1 o kwotę 1 488 zł i przeznaczyć na dofinansowanie realizacji 
projektu finansowanego z udziałem środków Unii Europejskiej Nr 000-U06-000-
100 pn. „Kreatywny uczeń i nauczyciel w nowoczesnej szkole", - w rozdziale 
80130 - Szkoły zawodowe zmniejszyć wydatki statutowe w Zespole Szkół 
Zawodowych o kwotę 9 279 zł i przeznaczyć na dofinansowanie realizacji 
projektów finansowanych z udziałem środków Unii Europejskiej Nr 000-U05-000-
100 pn. „Rozwój kadry Zespołu Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju 
gwarancją sukcesów uczniów" (1 568 zł) i Nr 000-P37-000-100 pn. „Staże 
zagraniczne atutem kształcenia uczniów Zespołu Szkół Zawodowych w 
Jastrzębiu-Zdroju" (7 711 zł), - w rozdziale 80146 - Dokształcanie i doskonalenie 
nauczycieli zmniejszyć wydatki statutowe w Zespole Szkół Nr 13 o kwotę 4 439 zł 
i przeznaczyć na dofinansowanie realizacji projektu finansowanego z udziałem 
środków Unii Europejskiej Nr 000-P43-000-100 pn. „W kręgu Europy. Aktywni 
nauczyciele-interaktywna szkoła". zmian tych dokonuje się w związku z 
niewykorzystaniem środków w ramach projektu w roku ubiegłym. Proponuje się 
dokonać przeniesienia planu wydatków bieżących budżetu Miasta w dziale 852 – 
Pomoc społeczna, rozdział 85295 - Pozostała działalność w wysokości 114 879 zł 
planowanych na wydatki statutowe Ośrodka Pomocy Społecznej i przeznaczyć na 
dofinansowanie realizacji projektu finansowanego z udziałem środków Unii 
Europejskiej Nr 000-P30-000-100 pn. „O krok do przodu". Zmiany tej dokonuje 
się w związku z niewykorzystaniem środków w ramach projektu w roku 
ubiegłym.  Proponuje się zwiększyć plan wydatków budżetu Miasta w dziale 900 
— Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę 70 897 zł, w tym: a) w 
rozdziale 90002 - Gospodarka odpadami - zwiększyć wydatki bieżące o kwotę 
258 897 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów realizacji przez Jastrzębski 
Zakład Komunalny w Jastrzębiu-Zdroju nowych zadań w związku z rozszerzeniem 
działalności GPZON o usługi związane z przyjmowaniem i utylizacją odpadów 
zielonych, — zmniejszyć wydatki majątkowe o kwotę 200 000 zł planowane na 
wieloletnie przedsięwzięcie Nr SGO-000-652-300 pn..,System Gospodarowania 
Odpadami - Budowa PSZOK" w związku z uaktualnieniem wartości zadania i 
rozszerzeniem okresu realizacji na lata 2017-2019, b) w rozdziale 90005 - 
Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu zwiększyć wydatki bieżące o kwotę 
12 000 zł z przeznaczeniem na częściowe pokrycie kosztów prowadzenia 
monitoringu powietrza atmosferycznego w zakresie zanieczyszczeń pyłami oraz 
pomiarów wilgotności i temperatury. 8. Proponuje się zwiększyć plan wydatków 
bieżących budżetu Miasta o kwotę 119 131 zł w dziale 921 — Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego, rozdziale 92109 — Domy i ośrodki kultury, świetlice i 
kluby z przeznaczeniem dla Miejskiego Ośrodka Kultury w Jastrzębiu - Zdroju na 
dotację podmiotową na koszty związane z zatrudnieniem głównego specjalisty 
ds. technicznych i inwestycji. 
Załącznik Nr 3 
Zaproponowana zmiana dochodów i wydatków spowoduje zwiększenie deficytu o 
kwotę 3 120 761 zł, dlatego w celu zrównoważenia budżetu Miasta proponuje się 
zwiększyć wartość zaangażowanej nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. 
Załącznik Nr 4 
W związku ze zmianami wynikającymi z zaproponowanych zmian oraz z 
Zarządzeń Prezydenta Miasta 



8 

 

proponuje się zwiększyć plan dotacji udzielanych z budżetu Miasta na ogólną 
kwotę 109 131 zł, w tym: 
a) zmniejszyć dotację celową o 10 000 zł w rozdziale 85510 - Działalność 
placówek opiekuńczo wychowawczych przeznaczonej na utrzymanie dzieci 
pochodzących z Jastrzębia-Zdroju przebywających w placówkach opiekuńczo-
wychowawczych na terenie innych powiatów, 
b) zwiększyć dotację podmiotową dla Miejskiego Ośrodka Kultury w Jastrzębiu - 
Zdroju w rozdziale 
92109 - Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby o 119 131 zł na prowadzenie 
działalności kulturalnej. 
Załącznik Nr 5 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku 
jednostek, o których mowa 
w art. 223 ust. 1 ustawy o finansach publicznych oraz wydatków nimi 
finansowanych o kwotę 7 213 zł, w tym 
dla: 
- Szkoły Podstawowej Nr 6 z tytułu odszkodowania za umieszczenie na ścianie 
zewnętrznej budynku szkoły 
graffiti w wysokości 1 835 zł z przeznaczeniem na pomalowanie ściany, 
- Zespołu Szkół Nr 6 z tytułu otrzymania od Fundacji mBanku darowizny w 
wysokości 4 950 zł 
z przeznaczeniem na rozwój zainteresowań młodzieży matematyką, 
- Zespołu Szkół Nr 13 z tytułu wpływów z opłat za wydanie duplikatów świadectw 
i legitymacji szkolnych 
w wysokości 428 zł. 
Skarbnik Miasta poinformował również, że będzie autopoprawka do projektu 
uchwały. Prokuratura wycofała się z budynku przy ul. Zdrojowej 5. Nie chcą 
przejąć tego budynku. Pani Prezydent zdecydowała, aby CUW przenieść do 
budynku przy ul. Zdrojowej 5. Remont budynku ma wykonać MZN. Od nowego 
roku CUW mógłby zacząć funkcjonować w nowym budynku. Autopoprawka 
będzie dotyczyła również białych certyfikatów. Musimy wybrać firmę, której 
musimy zapłacić za obsługę systemu. Będzie wprowadzone ponad 2 mln. 480 
tys. zł na Łazienki III. W związku z tymczasowym przeniesieniem przedszkola 
specjalnego do budynku po AGH trzeba  wymalować pomieszczenia, zabezpieczyć 
grzejniki, zmienić oświetlenie. Będzie jeszcze jeden wniosek dotyczący środków 
na wkład własny. Chodzi o projekt z Karviną na zakup urządzeń. Autopoprawka 
będzie na Komisję Skarbu przygotowana.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czym jest spowodowana dotacja podmiotowa dla głównego specjalisty  
w MOK-u?  
 
Anna Hetman 
 - Potrzebą.  
 
Krzysztof Janicki 
 - Gdzie będzie Centrum Usług Wspólnych? 
 
Dariusz Holesz 
 - Przy ul. Zdrojowej 5.  
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Anna Hetman 
 - Będzie to lokalizacja czasowa nie docelowa.  
 
Krzysztof Janicki 
 - Od kiedy miałoby to być? 
 
Dariusz Holesz 
 - Po remoncie. Dobrze byłoby, aby to było od 1 stycznia 2018 r.  
 
Anna Toborowicz 
 - Kiedy planuje się rozpocząć rozbudowę ZS nr 8? 
 
Anna Hetman 
 - Procedura przetargowa jest rozpoczęta. Wpłynęło dużo zapytań 
szczegółowych.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - W specyfikacji wskazany jest czerwiec tego roku na prace przygotowawcze.  
 
Anna Toborowicz 
 - Gdzie się planuje umieszczenie uczniów z ZS nr 8 na czas remontu? 
 
Andrzej Pawłowski 
  - Planowane są dwie lokalizacje. Chcielibyśmy, aby klasy 1-3 były w Domu 
Sołeckim, natomiast pozostałe klasy Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w ZSH.  
Panie Dyrektor są już po rozmowach. Arkusz organizacyjny będzie wykonywany 
wspólnie.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy dzieci będą dowożone? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Tak.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Jak długo to będzie trwało? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Cały rok szkolny.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Polityki Zdrowotnej dla 
Mieszkańców Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2017, 

Wiceprezydent Janusz Buda omówił projekt uchwały. 

Anna Toborowicz 
 - Jaką kwotę miasto przeznacza na te programy? 
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Janusz Buda 
 - Niecałe 147 tys. zł.  
 
Anna Toborowicz 
 - Kto może przystąpić do przetargu? 
 
Jolanta Kluba 
 - Realizatorami programów mogą być podmioty lecznicze lub osoby wykonujące 
zawód medyczny.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru do klas 
pierwszych szkół podstawowych dla których organem prowadzącym 
jest Jastrzębie-Zdrój – miasto na prawach powiatu, mających 
zastosowanie do kandydatów zamieszkałych poza obwodami tych szkół 
oraz wskazania dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia 
tych kryteriów, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

 

• Pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 19 w sprawie zamiaru 
utworzenia oddziałów dwujęzycznych, 

Komisja zapoznała się z pismem.  

• Pismo rodziców dzieci klas III SP nr 21 w sprawie zorganizowania 
przewozu dzieci, 

 
Anna Hetman 
 - Jeżeli chodzi o zamontowanie tablicy interaktywnej na przystanku Zofiówka to 
pracujemy nad tym. 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Poprosiliśmy Panią Dyrektor SP nr 21 o wskazanie ile dzieci będzie dojeżdżało 
do SP nr 13. Dzieci z tej szkoły mają obwody ustalone w kilku szkołach. Nie ma 
jednomyślności wśród rodziców. Nie wszystkie dzieci będą dojeżdżały do SP nr 
13. Chcielibyśmy mieć jasną sytuację.  
 

• Sprawozdanie Ośrodka Pomocy Społecznej z realizacji zadań z zakresu 
wspierania rodziny za 2016 rok oraz potrzeby związane z realizacją 
zadań na rok 2017 r.  

Komisja przyjęła do wiadomości sprawozdanie.  
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• Odpowiedź na wniosek komisji, 

Komisja przyjęła odpowiedź do wiadomości.  

Ad. 6 

Wolne głosy i wnioski 

Proponowane wnioski Komisji: 
 
WNIOSEK NR 1 
 

Komisja wnioskuje o zorganizowanie przewozu uczniów klas IV autobusem 
ze Szkoły  Podstawowej  nr 21 im. Prof. Jana Miodka do 8 letniej Szkoły 
Podstawowej Nr 13 im. Franciszka Blachnickiego ora zabezpieczenie środków 
finansowych na ten cel od roku szkolnego 2017/2018. 
 
Komisja zaopiniowała wniosek głosami: za – 5, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
WNIOSEK NR 2 
 

Komisja wnioskuje o zamontowanie tablicy interaktywnej z rozkładem 
jazdy autobusów na przystanku przy Kopalni „Zofiówka”. 
 
Komisja zaopiniowała wniosek głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 
 
WNIOSEK NR 3 
 
 Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych na jeden etat 
dla asystenta rodziny.  
 
Komisja zaopiniowała wniosek głosami: za – 5, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
 
WNIOSEK NR 4 
 
 Komisja wnioskuje o utworzenie  oddziałów dwujęzycznych w Szkole 
Podstawowej nr 19 im. Juliana Tuwima w Jastrzębiu-Zdroju.  
 
Komisja zaopiniowała wniosek głosami: za – 5, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Szanowni Państwo dzisiaj otrzymałem opinię z Kuratorium Oświaty o planie 
sieci szkół. Przygotowaliśmy projekty uchwał ze uwzględnionymi zmianami 
wskazanymi przez Kuratorium.  Jest jedna zasadnicza różnica w porównaniu do 
poprzednich uchwał.  W poprzednich uchwałach były 3 załączniki – pierwsze dwa 
mówiły o szkołach podstawowych i klasach gimnazjalnych w okresie od  
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1 września 2017 do 31 sierpnia 2019 r. 3 załącznik mówił o okresie od 1 
września 2019 o sieci szkół. W nowych uchwałach 3 załącznika nie ma. Załącznik 
nr 1 dotyczy szkół podstawowych i ustalenia obwodów w tych szkołach. Załącznik 
nr 2 mówi o klasach gimnazjalnych, które będą prowadzone przez najbliższe dwa 
lata. Jeszcze jedna uwaga – w projektach uchwał  podejmowanych w zeszłym 
miesiącu wskazane były Zespoły Szkół  - nr 8, 11, 12, i 13, które to z mocy 
ustawy stają się 8 letnią Szkołą Podstawową. W sprawie tych Zespołów Szkół 
Rada Miasta będzie musiała podjąć uchwałę do 30 listopada tego roku 
stwierdzająca, że Zespół Szkół staje się Szkołą Podstawą. Kolejna zmiana 
dotyczy Zespołu Szkół Sióstr Salezjanek. Kuratorium wyraźnie wskazało, że w 
przygotowanej uchwale nie może być Zespołu Szkół Sióstr Salezjanek gdyż mają 
być tylko szkoły dla których są ustalone obwody. Nie jest ujmowana w uchwale o 
sieci szkół. W szkołach ponadpodstawowych i specjalnych jest jedna zasadnicza 
zmiana. W poprzedniej uchwale nie ujęliśmy szkół policealnych i dla dorosłych. 
Takie również były wskazania nadzoru prawnego. W uchwale miały się znaleźć 
szkoły, w których uczniowie realizują obowiązek szkolny i obowiązek nauki. Przez 
okres przejściowy może być pół roku przesunięcia kiedy to semestr zaczyna się w 
okresie zimowym. Może być tak , że przez pół roku w szkołach policealnych i w 
szkołach dla dorosłych  będą mogli realizować obowiązek nauki uczniowie, którzy 
nie ukończyli 18 roku życia. Kuratorium wskazało, że w uchwale, którą będziemy 
teraz podejmować w sieci szkół znalazły się szkoły policealne i szkoły dla 
dorosłych.  
 
Komisja ustaliła, że w trakcie przerwy w obradach Sesji zostaną zaopiniowane 
projekty uchwał.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy jest jakaś informacja gdzie docelowo będzie istniało Centrum Usług 
Wspólnych? 
 
Anna Hetman 
 - Myślimy o docelowej siedzibie CUW i Przedszkola Specjalnego w Zespole Szkół 
Handlowych. Musimy przeczekać czas kiedy Gimnazja wygasną, wówczas 
możemy zacząć projektować. 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Przedszkole Specjalne nie może pozostać w budynku AGH? 
 
Anna Hetman 
 -  Budynek należałoby dostosować, a jest to zabytek.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czym jest spowodowany nowy etat dla Mok-u? Dlaczego nie było go do tej 
pory? Co będzie w zakresie czynności tej osoby? Będzie konkurs na to 
stanowisko? 
 
Anna Hetman 
 - Etat jest już przyznany i funkcjonuje. Środki posiada częściowo MOK. Od 
dawna taka osoba powinna być zatrudniona w MOK. Nie ma w MOK-u żadnej 
osoby, która zajmowałaby się wsparciem technicznym budynków. MOK będzie 
miał dodatkowe obiekty do utrzymania – Łazienki III i  Łaźnię Moszczenica. 
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Elżbieta Siwiec 
 - Czemu wcześniej nie była zatrudniona taka osoba? 
 
Anna Hetman 
 -Chodziło mi o kilka lat wstecz. 
 
Anna Toborowicz 
 - Proszę o przybliżenie zasad funkcjonowania funduszu zdrowotnego.  
 
Małgorzata Drzał 
 - Art. 72 ust. 1 ustawy Karta Nauczyciela zobowiązuje organy prowadzące do 
zapewnienia w swoich budżetach odpowiednich środków finansowych na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli. Wysokość środków w planie będzie różna w zależności 
od tego jakie są potrzeby w danej jednostce, jaka jest kadra. Jeżeli chodzi o 
naszą Gminę to uważam, że środki w budżetach zabezpieczone są w 
odpowiedniej wysokości.  Organ prowadzący ma też obowiązek w formie aktu 
prawa miejscowego wydania przepisów regulujących rodzaj przyznanych 
świadczeń oraz warunki ich przyznawania. Miasto określiło zasady uchwałą Rady 
Miasta z 28 stycznia 2010 r. Na podstawie tej uchwały pomoc zdrowotna dla 
nauczycieli jest przyznawana. W szkołach i przedszkolach tworzone są komisje, 
które rozpatrują wnioski nauczycieli dot. pomocy zdrowotnej.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Dlaczego w niektórych placówkach nie utworzono takiego funduszu? Uchwała 
Rady Miasta mówiąca i utworzeniu komisji funduszu zdrowotnego ma już 10 lat. 
Dlaczego w niektórych placówkach nie ma funduszu zdrowotnego i nikt nie 
zadbał o to, żeby był? 
 
Krystyna Konopka 
 - Na etapie tworzenia materiałów planistycznych Dyrektorzy są zobowiązani 
zgodnie z wytycznymi Pani Prezydent zabezpieczyć środki wynikające z 
przepisów prawa. Środki na fundusz zdrowotny zabezpieczone są w §3020. 
Wysokość zabezpieczonych środków jest w gestii Dyrektora. Kiedy nie ma 
zabezpieczonych środków, a pojawia się wniosek to środki przenoszone są z 
innych §.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Organ prowadzący zabezpiecza plan i przekazuje informację o wysokości limitu 
środków na zadania m.in. na fundusz zdrowotny. Dyrektor dysponuje nimi 
układając plan. Nie wskazanie środków na konkretnym § wynika z 
indywidulanych potrzeb jednostki. Plan pierwotny można w trakcie roku zmienić 
jeżeli takie potrzeby się pojawiają.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Są różnice w traktowaniu nauczycieli. W jednej szkole nauczyciel może sobie 
kupić okulary , w drugiej nie może, bo nie ma pieniędzy. Odpowiedź na moją 
pierwszą interpelację spowodowała, że nauczyciele zaczęli dopytywać dlaczego w 
szkole nie było komisji w sprawie funduszu zdrowotnego. Gdyby komisja  była 
zgodnie z uchwałą Rady Miasta to nauczyciele byliby świadomi z czego mogą 
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skorzystać. Z czego wynika współczynnik 0,3%, który wymieniony jest w 
odpowiedzi na interpelacje? 
 
Krystyna Konopka 
 - W uchwale nr IX/93/2007, która już nie obowiązuje  był taki zapis – „W 
budżecie miasta Jastrzębie-Zdrój zapewnia się corocznie środki w wysokości 
0,3%.” 
 
Małgorzata Drzał 
 - Zapis 0,3% był ustawowo określony.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Kwoty są różne. Od czego zależą kwoty? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Od tego co ustalił Dyrektor.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Powinniśmy zapytać Dyrektora na jakiej podstawie zostały kwoty ustalone. Jak 
nauczyciele wiedzą , że mogli skorzystać z dofinansowań do np. okularów czy 
usług stomatologicznych, a o tym nic nie wiedzieli to jest to trochę bulwersujące.  
 
Małgorzata Drzał 
 - Gdy Dyrektor tworzy komisję zdrowotną to powinien wszystkich pracowników 
jednostki zaznajomić z tematem i mieć na to podpis.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy tak to faktycznie wygląda? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Dzięki Radnym i Komisji mam pełną świadomość, że takie sytuacje się dzieją. 
Nie wszyscy Dyrektorzy stosują się do obowiązującej uchwały. Zgodnie z ustawą 
o finansach publicznych organ prowadzący przekazuje Dyrektorom środki na ten 
cel. Z tego wynika, że Dyrektor we właściwej wysokości nie zabezpiecza środków 
na ten cel.  
 
Iwona Rosińska 
 - Pracowałam w takiej Komisji i przekazana została informacja, że ostatni raz w 
tym roku zostały przyznane pieniądze wobec czego komisja została rozwiązana. 
Była to odgórna informacja.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Była to błędna informacja.  
 
Małgorzata Drzał 
 - W Przedszkolach Dyrektor ma Zarządzeniem określony skład komisji, kiedy się 
odbywają. Komisja dzieli środki finansowe w zależności od złożonych wniosków. 
Następnie otrzymujemy od Dyrektora dyspozycje wypłaty zapomogi zdrowotnej.  
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Elżbieta Siwiec 
 - Chcielibyśmy uporządkować w mieście rzeczy, które są zaniedbane od kilku lat.   
 
Andrzej Pawłowski 
 - Jest dowolność w stosowaniu. 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Brak komisji to jest dowolność? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Komisja powinna być powołana.  
 
Małgorzata Drzał 
 - Jednostka może mieć komisję stałą albo doraźną.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Wszystko reguluje uchwała Rady Miasta, która jest prawem miejscowym. Po to 
jest uchwała, aby we wszystkich szkołach wyglądało to jednakowo. Proszę 
powiedzieć co się mieści w §3020? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - zakup odzieży i obuwia ochronnego, zaopatrzenie pracowników w napoje i 
środki higieny osobistej, zasiłki na zagospodarowanie dla młodych nauczycieli 
(tego się nie planuje), dla administracji dofinansowanie do zakupu okularów 
korygujących, odprawy pieniężnie z tytułu rozwiązania stosunku pracy z art. 20, 
odprawy pośmiertne.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Poproszę o wykaz nauczycieli otrzymali taki zasiłek.  
 
Małgorzata Drzał 
 - Żeby otrzymać taki zasiłek osoba w ciągu dwóch lat musi uzyskać stopień 
nauczyciela kontraktowego, musi to być pierwsza praca w życiu. 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Ilu takich nauczycieli w skali roku mamy? 
 
Małgorzata Drzał 
 - W ub. roku dwie osoby były.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy w tym § mieszczą się również stroje dla nauczycieli wychowania 
fizycznego? 
 
Małgorzata Drzał 
 - Tak.  
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Elżbieta Siwiec 
 - Jak często można taki strój zakupić? 
 
Krystyna Konopka 
 - Wynika to z regulaminu Dyrektora, który opiera się na przepisach wyższego 
rzędu.  
 
Iwona Rosińska 
 - Co dwa lata jest obuwie i dres, a co roku jest koszulka i spodenki.   
 
Andrzej Pawłowski 
 - Spotkam się z Dyrektorami w tym temacie. Nie miałem świadomości, że są 
takie rozbieżności.  
 
Krzysztof Janicki 
 - Proszę, aby Pan Naczelnik wystosował pismo do Dyrektorów czy we wszystkich 
szkołach są komisje w sprawie funduszu zdrowotnego.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Czy Komisja w sprawie funduszu zdrowotnego może mieć ten sam skład co 
komisja socjalna? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Przepis tego nie wyklucza.  
 
Ad. 7 
 
Protokół z 18 stycznia 2017 r. został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0 
 
Protokół z  8 lutego 2017 r. został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0 
 
Protokół z 23 lutego 2017 r został przyjęty głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0 
 
Radna Elżbieta Siwiec zgłosiła uwagę do protokołu z dnia 18 stycznia 2017 r.  
Uwaga została w protokole uwzględniona.  
 
 
Ad. 8 
 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji Anna Toborowicz podziękowała wszystkim za przybycie 
po czym zakończyła posiedzenie.  
 
 
Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 
Monika Dulewicz           Anna Toborowicz 


